



ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စပရာမီလာပက်တန်၏ မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ် ပြီးဆုံး ၊ ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးကာကွယ် ဖြေရှင်းရေး နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အစိုးရ၏ ကတိကဝတ်များအား ခိုင်ခိုင်မာမာ အကောင်အထည်ဖော်ရန် တိုက်တွန်း

သတင်းထုတ်ပြန်ချက် - ချက်ချင်းထုတ်ပြန်ရန်
(ရန်ကုန်/နယူးယောက်၊ ၂၀၁၉ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ ရက်)

မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၅ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ရန်ကုန်နှင့် နေပြည်တော်သို့ ၄ ရက်ကြာ သွားရောက်ခဲ့ပါသည်။ မိမိအတွက် ယခု ခရီးစဉ်သည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ သွားရောက်သည့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ခရီးစဉ်ဖြစ်ပြီး ကုလသမဂ္ဂနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရကြား ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးကာကွယ် တုန့်ပြန်ရေး (CRSV) ဆိုင်ရာ ပူးတွဲကြေညာချက်အား လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးနောက်ပိုင်း သွားရောက်ခဲ့ခြင်းလည်း ဖြစ်ပါသည်။

CRSV ပူးတွဲကြေညာချက်သည် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ် ၂၁၀၆ (၂၀၁၃) ကို အခြေခံသည့် ကြေညာချက်ဖြစ်ပြီး ၎င်းကြေညာချက်ထဲတွင် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုကို တိုက်ဖျက်ရန်အတွက် တိကျသည့် အချိန်ကာလသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အတူ ပြုထားသည့်ကတိကဝတ်များ နှင့် တပ်တွင်း ကွပ်ကဲမှုအဆင့်ဆင့်တွင် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုကို တားမြစ်ပိတ်ပင်ကြောင်း အမိန့်များ ထုတ်ပြန်ရန်၊ ထိုအမိန့်များကို ဖောက်ဖျက်သူများအား တာဝန်ခံစေရန်နှင့် တိုင်ကြားချက်များအားလုံးကို အချိန်မီ စုံစမ်းစစ်ဆေးစေရန် စသည့် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ တိကျခိုင်မာစွာ လုပ်ဆောင်ရမည့် အချက်များ ပါဝင်ပါသည်။ ထို့ပြင် ပူးတွဲကြေညာချက်တွင် ကုလသမဂ္ဂနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည့် ဦးစားပေး “ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး” လုပ်ငန်းနယ်ပယ် ခြောက်ရပ်လည်း ပါရှိပါသည်။ ယင်းတို့မှာ ဥပဒေရေးရာပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အားကောင်းစေရန် ဆောင်ရွက်မှုများ၊ လုံခြုံရေးနှင့် တရားရေးကဏ္ဍမှ ဝန်ထမ်းများအား စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှု၊ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်ခံရသူများအား အသက်ကယ် ဝန်ဆောင်မှုများ အချိန်မီပေးနိုင်ရန်အတွက် ထိခိုက်ခံရသူ လူထုထံ ဝင်ရောက်သွားလာခွင့်များတိုးမြှင့်ပေးရေး၊ အကူးအပြောင်းကာလ တရားမျှတမှု လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အပါအဝင် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နေရပ်ပြန်ရေး သဘောတူညီချက်များအတွင်း CRSV တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ပေးရေး စည်းကမ်းချက်များ ထည့်သွင်းပြဋ္ဌာန်းခြင်း၊ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်များတွင် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှု ကျူးလွန်သူများ မပါဝင်အောင် ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ



OFFICE OF THE SPECIAL REPRESENTATIVE OF THE SECRETARY-GENERAL ON
SEXUAL VIOLENCE IN CONFLICT

ခေါင်းပုံဖြတ်ရန်/အကြမ်းဖက်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် လုပ်ဆောင်သော ပဋိပက္ခနှင့်ဆက်နွှယ်သော လူကုန်ကူးမှုအန္တရာယ်များ လျော့ချရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း ပါဝင်ပါသည်။

မိမိ၏ ခရီးစဉ်အတွင်း အစိုးရအရာရှိကြီးများနှင့် တွေ့ဆုံခွင့် ရခဲ့ပြီး အထူးသဖြင့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်တို့နှင့် ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခွင့် ရခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် အမျိုးသမီးအရေး ဆောင်ရွက်နေသည့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာ အစိုးရမဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းများ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများနှင့် သံတမန်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်လည်း တွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။

အထက်ဖော်ပြပါ ဝန်ကြီးများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများသည် အပြုသဘောဆောင်ပြီး၊ အစိုးရမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မူဝါဒနှင့် ဥပဒေပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဆောင်ရွက်ချက်အမျိုးမျိုးကြောင့် မိမိအနေဖြင့် အားတက်မိပါသည်။ ထိုကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများအား နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့် ကိုက်ညီစေရန်နှင့် ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုများကို သီးခြား ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်စေရန် အတွက် မိမိ၏ ရုံးနှင့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးမှ ကူညီပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း ကမ်းလှမ်းခဲ့ပါသည်။ အထူးသဖြင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုခံစားရသူများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် နှင့် ၎င်းတို့အား ဝန်ဆောင်မှုပေးနေသည့် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဥပဒေဆိုင်ရာနှင့် တရားရေးကဏ္ဍ မှ တာဝန်ရှိသူများအကြား လွှဲပြောင်းညွှန်ပို့မှု စနစ်များ တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် လက်ခံအတည်ပြုထားသော လမ်းညွှန်ချက်အသစ်များကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိအောင် ဖြန့်ဝေပေးရန် တိုက်တွန်းပါသည်။ ထို့ပြင် အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုမှ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေမူကြမ်းအား နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းများနှင့် အပြည့်အဝ ကိုက်ညီမှုရှိစေရေးနှင့် အမြန်ဆုံးအတည်ပြုပြဌာန်းနိုင်ရေးအတွက် အစိုးရအား တိုက်တွန်းခဲ့ပါသည်။

၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သော ပူးတွဲကြေညာချက်သည် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုမှုကို ထင်ရှားစွာပြသလိုက်ခြင်းဖြစ်ပြီး မိမိ၏ ခရီးစဉ်အတွင်းပူးတွဲကြေညာချက်ပါ အစိုးရ၏ ကတိကဝတ်များအား အရှိန်အဟုန်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်စေရန် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ ပါဝင်သော လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုစတင်ရန် အပါအဝင် တိကျသည့် လုပ်ဆောင်ရန်အဆင့်များကိုလည်း ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပါသည်။



OFFICE OF THE SPECIAL REPRESENTATIVE OF THE SECRETARY-GENERAL ON
SEXUAL VIOLENCE IN CONFLICT

သို့သော် ပဋိပက္ခများ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေဆဲ ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုအား တားဆီးကာကွယ်ရန် သက်ဆိုင်သည့်အဖွဲ့များအားလုံးမှ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် အလွန်ပင် အရေးကြီးပါသည်။ ထို့ပြင် ပဋိပက္ခတွင် ပါဝင်ပတ်သက်နေသော အဖွဲ့များအားလုံးကိုလည်း အရပ်သားများနှင့် လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်နေသူများကြား ခွဲခြားဆောင်ရွက်ကြရန်၊ အရပ်သားများအား ဘေးကင်းလုံခြုံမှုနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုအကူအညီများ ရယူခွင့်ပြုရန်နှင့် အကြမ်းဖက်ခံရသူများ၊ ၎င်းတို့၏ မိသားစုများ၊ ၎င်းတို့ကို ကူညီပံ့ပိုးနေသည့် ဝန်ဆောင်မှုပေးသူများအား လက်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်ခံရမှုများ မရှိအောင် ကာကွယ်ပေးကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါသည်။

မီဒီယာစုံစမ်းမေးမြန်းမှုများအတွက် ဆက်သွယ်ရန် -

Ms. Emmanuelle Compingt နှင့် Ms. Geraldine Boezio

ပဋိပက္ခအတွင်း အမျိုးသမီးများအား အကြမ်းဖက်မှုဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်ရုံး၊ နယူးယောက်မြို့

ဖုန်း - + 1 917 367-2792

အီးမေးလ် - geraldine.boezio@un.org ; emmanuelle.compingt@un.org

တွစ်တာနှင့် ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်တွင် Follow လုပ်ပါရန် - @endrapeinwar